

The Order being read for the consideration of a motion to concur in a Ways and Means motion to amend the Customs Tariff (Sessional Paper No. 302-1/311A), laid upon the Table Thursday, March 31, 1977;

Mr. MacEachen for Mr. Macdonald (Rosedale), seconded by Mr. Basford, moved,—That the motion be concurred in.

And the question being put on the motion, it was agreed to.

Pursuant to Standing Order 60 (11), on motion of MacEachen for Mr. Macdonald (Rosedale), seconded by Mr. Basford, Bill C-55, An Act to amend the Customs Tariff (No. 2), was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

The Order being read for the second reading and reference to the Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs of Bill C-49, An Act to amend the Canada Pension Plan;

Mr. MacEachen for Mr. Lalonde, seconded by Mr. Basford, moved,—That the Bill be now read a second time and referred to the Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs.

And debate arising thereon;

[At 5.00 o'clock p.m., Private Members' Business was called pursuant to Standing Order 15 (4)]

(Notices of Motions)

Notices of Motions numbered 16 and 17, having been called, were allowed to stand at the request of the government.

Mr. Roche, seconded by Mr. Lambert (Edmonton West), moved,—That, in the opinion of this House, the government ought to establish a Special Parliamentary Committee on Canada's Goals for the Eighties, to enable the formulation of national objectives for the decade ahead, such committee to (a) receive briefs and representations from organizations and individuals suggesting priorities for economic and social development of Canada, and for Canada's role in international development (b) conduct hearings in every province to enable interested persons to communicate their views personally (c) publish a report on findings and recommendations to be debated in the House of Commons as a guide to the government in presenting its programme of economic and social legislation.—(Notice of Motion No. 22).

And debate arising thereon;

The hour for Private Members' Business expired.

une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération d'une motion des voies et moyens relative au Tarif des douanes (document parlementaire n° 302-1/311A), dont avis a été déposé sur le Bureau de la Chambre le jeudi 31 mars 1977.

M. MacEachen, au nom de M. Macdonald (Rosedale), appuyé par M. Basford, propose,—Que cette motion soit agréée.

Cette motion, mise aux voix, est agréée.

En conformité des dispositions du paragraphe (11) de l'article 60 du Règlement, sur motion de M. MacEachen, au nom de M. Macdonald (Rosedale), appuyé par M. Basford, le Bill C-55, Loi modifiant le Tarif des douanes (n° 2), est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

Il est donné lecture de l'ordre portant deuxième lecture et renvoi au Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales du Bill C-49, Loi modifiant le Régime de pensions du Canada.

M. MacEachen, au nom de M. Lalonde, appuyé par M. Basford, propose,—Que ce bill soit maintenant lu une deuxième fois et déféré au Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales.

Il s'élève un débat;

(A cinq heures de l'après-midi, appel des affaires émanant des députés, suivant les dispositions du paragraphe (4) de l'article 15 du Règlement)

(Avis de motions)

Les articles numéros 16 et 17, ayant été appelés, sont réservés à la demande du gouvernement.

M. Roche, appuyé par M. Lambert (Edmonton-Ouest), propose,—Que, de l'avis de la Chambre, le gouvernement devrait instituer un comité parlementaire spécial sur les objectifs du Canada pour les années 1980 destiné à formuler des objectifs nationaux pour la décennie à venir et doté du mandat de a) recevoir les mémoires et entendre les témoignages d'organismes et de particuliers, au sujet des priorités de développement économique et social du Canada et du rôle de ce dernier dans le développement international, b) tenir des audiences dans chaque province afin de permettre aux personnes intéressées de communiquer de vive voix leurs opinions à ce sujet, c) publier un rapport qui contiendrait les conclusions et recommandations du comité et ferait l'objet d'un débat à la Chambre afin de guider le gouvernement dans la formulation de son programme législatif en matière économique et sociale.—(Avis de motion n° 22.)

Il s'élève un débat;

L'heure réservée aux affaires émanant des députés est expirée.